
 

 

ročník  X.         číslo 1 / 2018  

… a  pokračujeme z kroniky  

Pro národní hospodářství byl rok 1980 posledním ro-
kem šesté pětiletky, pro tělovýchovu rok spartakiády, 
pro národní výbory sčítání lidu, domů a bytů. To jsou 
stěžejní body práce, které nás i v Kolešovicích letos 
čekají. V tomto roce bude vzpomenuto i 35. výročí 
osvobození naší republiky slavnou Rudou armádou. Na 
prvních stranických členských schůzích KSČ v měsíci 
lednu byly vydány nové členské legitimace. Výměně 
předcházelo hodnocení práce každého člena. Byl to 
užitečný dialog, při kterém se hovořilo o kladech, ale 
současně se odkrývaly i rezervy a slabiny. Dostatek 
místa bylo věnováno tomu, aby každý člen řekl, co 
dělá pro naplnění záměrů v oblasti politické práce a 
ekonomiky.  

Dne 14. ledna při vyjíždění z objektu JZD nedal před-
nost v jízdě na hlavní silnici řidič traktoru a narazil 
do projíždějícího autobusu ČSAD. Škoda na vozidlech 
je 33 000 Kč.  Dne  22.1.  za obcí Kolešovice došlo 
k další dopravní nehodě vlivem nepřiměřené rychlosti. 
Na osobním voze vznikla škoda 10 000 Kč. 

V okresním kole ZUČ v Rakovníku byly vyhodnoceny 
v 1. kategorii v recitaci žákyně ZDŠ Kolešovice  Iveta 
Havlíková – 1. místo a Iveta Lillová – 3. místo.  

V úterý  4.3.  se konal v Tylově domě v Rakovníku kon-
cert posluchačů konzervatoře v Praze z violončelové 
třídy profesora Viktora Moučky a to Dagmar  Reme-
tové a Táni Houbové, za klavírního doprovody B. Kro- 

 

nichové, které přednesly skladby A. Dvořáka a          
J. Bramse.                                                

V okresním přeboru kopané  kolešovičtí sportovci 
opět kralují na prvním místě před SK Roztoky            
a Novým  Strašecím. V tabulce okresního přeboru 
vedou kolešovičtí s 28 body před Roztokami, které 
mají 26 bodů.     

Na stranickopolitickém aktivu, pořádaném 28. března 
v Pochválově,  který se konal za účasti KV KSČ s. Klu-
sáčka a vedoucího tajemníka OV KSČ s. Pavlíčka, 
v referátě ředitele  Okresní zemědělské správy  bylo 
v hodnocení výnosů obilovin za rok 1979 uvedeno: Přes 
špatné klimatické podmínky bylo dosaženo průměrné-
ho hektarového výnosu v JZD Kněževes 4,58 tuny, 
JZD Chrášťany 4,47 tuny a v JZD Kolešovice 4,19 
tuny. V mléčné lize za 1. čtvrtletí byli  vyhodnoceni 
kolešovičtí družstevníci na prvním místě s průměrnou 
dojivostí 8, 94 litru před JZD Lišany a JZD Čistá. 

Jedním ze třech exponátů na krajské přehlídce vě-
deckotechnologického rozvoje zemědělské velkovýro-
by při Okresní výstavě v Černém lese u Benešova byl 
zakládací vůz na teplé nápoje pro dojnice zlepšovatele 
Miroslava Čečrdleho z JZD Dukla Kolešovice. Zaklá-
dací vůz rozveze za 30 minut teplý nápoj pro 340 
dojnic, čímž se zvyšuje produktivita práce a odstra-
ňuje namáhavá ruční práce.    

    - li  - 

2018 

Dojedli jsme kapří  řízky, zbytky cukroví uložili do mrazáků, vstali od pohádek, odstrojili 

stromečky  a vykročili do nového roku. Do roku s osmičkou na konci. Leckdy takový leto-

počet přinesl radost, jindy zklamání.                                                                                        

1918 - konec první světové války,  vyhlášení samostatnosti  Čes.  státu, T. G. Masaryk pre-

zidentem.   1938 - mnichovská dohoda, abdikace E. Beneše,  E. Hácha prezidentem.  1948 – 

vládní krize, prezidentem K. Gottwald, moci se chopili komunisté. 1968 - okupace naší 

republiky vojsky  pěti států Varšavské smlouvy, prezidentem L. Svoboda. Těch událostí je 

mnohem, mnohem víc. A když se podíváme hluboko do historie – 1318 – první písemná 

zmínka o Kolešovicích. Takže letos máme  opravdu  co slavit. Když slavíme kulatiny do-

ma, pak  si  pečlivě promyslíme program, občerstvení, seznam hostů a pustíme se do pří-

prav. Jak se připravit na sedmisté výročí obce? Tak, aby hosté viděli, že máme svoji obec 

rádi, pečujeme o ni a žije se nám v ní dobře. S větší pečlivostí než jindy vysadíme truhlíky 

do oken, natřeme oprýskaná a zrezivělá vrata a vrátka, opravíme opadanou omítku, za-

střihneme keře,  alespoň  trochu zasypeme díry v asfaltu, okopeme záhonky,   zameteme 

před domem, auta postavíme na své dvorky,   aby venku nepřekážela, sezveme příbuzné 

rodáky, nasadíme úsměv a začneme slavit. Zdá se vám to hodně práce? Pak začněme 

s některými pracemi s předstihem, nejraději hned. A já nám přeji, ať se nám všem pove-

dou nejen oslavy, ale  i celý rok 2018.                             - li -                                                                         



 

 

Obecní úřad informuje  - činnost zastupitelstva obce  

Informace z pracovní porady, která se konala dne 18. prosince 2017 na OÚ Kolešovice 

 
Přítomni: M. Brabcová, M. Dvořák, J. Kovář, J. Lenochová, J. Dýba, T. Hrenák, J. Poděbradská,  

- Obec počátkem prosince obdržela dopis od společnosti Odpady Bohemia s.r.o. Kralovice s odůvodněním navýšení 

cen za likvidaci komunálních odpadů. Součástí dopisu byly i nové ceníky za stávající nasmlouvané služby. Za od-

voz a odstranění směsného komunálního odpadu se částka navyšuje cca o 300,- Kč/popelnice/rok. Byly též mírně 

zvýšeny ceny u tříděného odpadu. U složek  nebezpečného odpadu došlo k navýšení cen o 30 až 600%.  Platby ob-

čanů zůstávají pro letošní rok stejné.                      

- Starosta podal zprávu ve věci personálního obsazení restaurace v kulturním domě. V současné době je v restauraci 

na plný úvazek zaměstnaná paní Zingrová a jako výpomoc ve svém volném času dochází Kateřina Kostková a Ka-

rolína Matějková. Problém nastává zejména se zajištěním obsluhy na akce konané na sále a přísálí. V případě one-

mocnění paní Zingrové, spojené s pracovní neschopností, nastane problém se zajištěním plného provozu restaurace 

a turistické ubytovny.                                        

- Starosta obce zastupitelům přečetl dopis, který obdržela obec od p. Davida Cozla. Dne 9. srpna 2017 došlo 

k založení spolku ČLK – šachový klub z. s., jako pokračovatele a nástupce šachového oddílu, působícího doposud 

pod hlavičkou TJ ČLK. V dopise poděkoval za dosavadní spolupráci s obcí a požádal o pokračování dosavadní 

podpory zejména z hlediska zajištění hrací místnosti, jíž je přísálí KD.                    

- Zastupitelé byli informováni o připravovaných kulturních akcích na rok 2018 v rámci 700. výročí založení obce a 

100. výročí vzniku Československa.                        

- Někteří naši spoluobčané využívají ke svému zaměstnání velká nákladní auta a v obci parkují na místech, kde to 

způsobuje potíže a narušuje vzhled obce. Minulý týden vznikl problém s parkováním na prostranství před Domo-

vem, kdy zde celý víkend zůstal stát nákladní automobil a návštěvy klientů domova neměly kde parkovat. Toto by 

vyřešila pouze dopravní značka o zákazu stání, anebo vyznačení parkoviště pro osobní automobily. Další možností 

je projednání Obecně závazné vyhlášky o zákazu parkování kamiónů na území obce. Starosta do další pracovní 

porady zjistí podrobnosti, aby omezení parkování nákladních souprav v obci bylo v souladu s platnou legislativou.                             

- Starosta obce podal několik informací, které se týkají výstavby vodovodu:              

 * pokud nebude náhlá změna zimního počasí, bude stavba zahájena cca v druhé polovině února 2018

 * byla uzavřena smlouva s Českou spořitelnou na čerpání úvěru na výstavbu vodovodu ve výši 21 mil. Kč 

 * ve čtvrtek 11. února 2018 proběhne na OÚ další koordinační schůzka     

 * v průběhu výstavby se bude zároveň připravovat i projektová dokumentace na vodovodní přípojky 

    k jednotlivým nemovitostem                                    

- Starosta seznámil přítomné s řešením problematiky GDPR (ochrana osobních dat). Pro obec i školu ve spolupráci 

zajistí Sdružením místních samospráv ČR, jehož je obec členem. 

Informace z pracovní porady, která se konala dne 22. ledna 2018  na OÚ Kolešovice 

Přítomni: M. Brabcová, M. Dvořák, J. Hrenáková, J. Lenochová, T. Hrenák, J. Leško, J. Poděbradská, 

 -  Starosta obce přítomné zastupitele seznámil s návrhem programu veřejného zasedání, které se bude konat v úterý 

30. ledna 2018 od 18 hodin na přísálí: 1. Zahájení 2. Činnost zastupitelstva 3. Projednání podání žádosti o dotaci na 

akci „Kolešovice, Zderaz a Heřmanov – vodovod“ do Středočeského infrastrukturního fondu 4. Podání žádosti o 

dotaci na akci „700 let výročí založení obce Kolešovice“ do Středočeského fondu hejtmana 5. Projednání rozpočto-

vých opatření 6. Projednání vypsání konkursního řízení na pracovní místo ředitele školy 7. Různé 8. Diskuse a 9. 

Závěr. Nikdo ze zastupitelů neměl k návrhu programu připomínek.                           

-   Starosta poskytl několik informací k výstavbě vodovodu:         

 Na základě jednání starosty a Ing. Satranského v Praze na SFŽP, který je poskytovatelem dotace na vodo-

vod, se starosta rozhodl posunout termín zahájení výstavby vodovodu, plánované na 5. 2. 2018, až po vydání nové-

ho Rozhodnutí o poskytnutí dotace. Nové Rozhodnutí, ve kterém již bude uvedena skutečná výše dotace, bude vy-

dáno po zkontrolování všech fondem požadovaných podkladů, zejména pak výběrového řízení na dodavatele sta-

vebních prací a smlouvy o dílo s vybraným uchazečem. Tyto podklady musí na SFŽP předložit ke kontrole firma 

3L Studio s.r.o., která zajišťuje administraci dotačního řízení a správu dotace. Teprve po obdržení nového Rozhod-

nutí o poskytnutí dotace, s nímž budou seznámeni členové ZO, bude v případě nepodstatného snížení dotace roz-

hodnuto o termínu zahájení akce.          

 V rámci vyhotovení pro vydání územního souhlasu navrhuje starosta, aby s jednotlivými vlastníky nemo-

vitostí byla při projednávání umístění přípojky sepsána smlouva o dodávce vody a podepsán písemný souhlas vlast-

níka pozemku s uložením vodovodní přípojky, která by na jeho pozemku byla vedena přes  vodoměrnou šachtu s 

vodoměrem nebo bez šachty ukončena vodoměrem v domě.    



 

 

 Starosta obce projednal s Janem Valerem ze Senomat možné vyhotovení projektových dokumentací na vo-

dovodní přípojky. Jedná se celkem o 310 přípojek. Pan Valer navrhl cenu 2.000,- Kč za PD na jednu přípojku. Dále 

je k této ceně nutné připočítat 500,- Kč jako správní poplatek za jednu žádost na vydání územního souhlasu, s tím, že 

je možné na stavební úřad předkládat žádost o územní souhlas na více přípojek najednou, třeba po ulicích nebo po 

částech obce.             

 Při stanovení ceny vodného bude muset obec vycházet ze skutečných nákladů na provoz vodovodu, přičemž 

nebude možné ani částečně hradit tyto náklady z obecního rozpočtu.      

 Starosta dále upozornil zastupitele, že mezi závazné indikátory uvedené v Rozhodnutí o poskytnutí dotace 

patří parametr 815 připojených obyvatel a i množství dodané vody.       

 Termín pro závěrečné vyhodnocení akce je v ROPD uveden duben 2020, ale na základě informací poskyto-

vatele dotace je možné na základě žádosti příjemce dotace posunout termín dokončení. Toto programové období 

končí v roce 2023.                         

-  Starosta podal zprávu o čerpání rozpočtu k 31.12.17. Stav k 1.1.17 byl 1581184,61 Kč Příjmy dosáhly výše 

18437724,36 Kč výdaje dosáhly 14891878,18 Kč a zůstatek na běžném účtu k uvedenému datu byl 4202670,79 Kč.                                

- Starosta zastupitele informoval o plánovaných investičních akcích pro letošní rok a předložil zastupitelům oceněné 

soupisy prací u některých akcí:           

 Rekonstrukce sociálního zařízení na faře pro potřeby ČSCH ZO Kolešovice. Oceněný soupis stavebních 

prací je ve výši 459.795,45 Kč s tím, že zahájení prací je naplánováno na duben 2018.     

 Firma Jan Kukačka s.r.o. doručila fakturu za projektovou dokumentaci na nové veřejné osvětlení v lokalitě 

obou Podskalů, ulice na Kněževes a na Okrouhlici ve výši 73.444,58 Kč.     

 Další navržený rozpočet, který má starosta k dispozici, je na prodloužení kanalizační stoky B1b ve směru 

od novostavby pana Vaňhy směrem do zahrádkářské kolonie. Jedná se o prodloužení kanalizace o 100 metrů. Podle 

oceněného výkazu výměr je cena 364.058,57 Kč bez DPH.       

 Při nedávné obhlídce kostela v Kolešovicích bylo zjištěno, že na půdě nad varhanami do kostela již delší 

dobu zatéká. Cenový návrh opravy a vyčištění úžlabí je odhadnut ve výši cca 100 tis. Kč.    

 Dále starosta předložil cenový návrh na opravu kapličky sv. Jana Nepomuckého ve Zderazu ve výši 

132.291,52 Kč.             

 Firma ROZA CZ Mšec předložila cenový rozpočet na kácení stromů před hřbitovem (akát, 2 ks javor, lípa), 

na hřbitově (javor), náhradní výsadbu v počtu 4 stromů a podél zdi u výběrčí kabiny na fotbalovém hřiště (10 kusů 

akátů) + náhradní výsadbu v počtu 9 lip. Celkový cenový návrh, včetně frézování pařezů a likvidace dřevní štěpky je 

186.957,- Kč.               

-  Starosta seznámil přítomné s řešením problematiky GDPR pro obec i školu ve spolupráci se Sdružením místních 

samospráv ČR. Cenová nabídka je za prvotní analýzu pro obec 9.000,- Kč a pro školu 9.000,- Kč. Měsíční částka za 

pověřence je zatím dle návrhu v mezích 600 – 1000 Kč.   

Statistika obecního úřadu za rok 2017 

Počet obyvatel k 31.12.2017 829  obyvatel  Z  toho Muži 419 Ženy 410 

  věk nad 18 let  Muži 333 Ženy 337 

  do věku 18 let   Muži   86 Ženy  73 

Průměrný věk obyvatel  41,828 let   

Rozložení obyvatel podle pohlaví  Muži 50,54 %  Ženy 49,45 %  

Zastoupení rodin podle počtu dětí 
0 dětí  

74 % rodin  

1 dítě  

10 % rodin  

2 děti  

11 % rodin  

3 a více dětí 

5 % rodin  

Počet narozených dětí     7 dětí  

Počet uzavřených sňatků  6 manželství 

Počet občanů odhlášených z trvalého   

pobytu je 17 občanů  

Počet nově  občanů přihlášených k trvalému pobytu je                       

31 občanů   

Počet úmrtí na správním území obce  13 úmrtí   

… a v rámci statistických údajů přinášíme i dva zajímavé odkazy na internetu 

Vývoj počtu obyvatel v obci Kolešovice     Velká mapa rodáků, kteří jsou věrni své obci  

https://www.obyvateleceska.cz/Rakovn%C3%ADk/Kole%C5%A1ovice/541893
https://interaktivni.rozhlas.cz/rodaci/


 

 

Počet osob zapsaných do seznamu voličů 684     687                 

Počet vydaných úředních obálek  384    398                    

Počet odevzdaných úředních obálek 383    398                  

Počet platných hlasů ve volebním okrsku 377    397                                

Účast voličů ve volebním okrsku  56,14 %    57,93 % 

I. kolo,  konané dne 12. a 13. ledna 2018  II. kolo, konané dne 26. a 27. ledna 2018 

Jméno kandidáta Počet hlasů  Počet odevzdaných 

hlasů v %  

Miloš Zeman 174 46,10 

Jiří Drahoš 89 23,60 

Marek Hilšer  40 10,61 

Michal Horáček  33 8,75 

Pavel Fischer  25 6,66 

Mirek Topolánek 9 2,00 

Jiří Hynek  7 1,85 

Petr Hannig 0 0 

Vratislav Kulhánek  0 0 

VÝSLEDKY VOLEB — VOLBA PREZIDENTA REPUBLIKY  

Lístečky z obce 

☺ Příznivci novoročních vycházek se 1. ledna vydali do přírody. 

☺ V lednu začaly přípravy na budování vodovodu - geodetické práce. 

☺ Začátkem roku musíme také vyřídit některé finanční záležitosti. Připomínáme placení kanali-

zace, odpadů a poplatku za pejska.  

☺ Sběrný dvůr je od ledna otevřen jako v loňském roce 

☺ MUDr. Jan Ebert oznámil, že k 31.12.2017 ukončuje svoji lékařskou praxi.  

☺ Společnost O2 oznámila, že ruší v obci veřejný telefonní automat u Rakochmelu. 

          -  jp  -  

 

Vzpomínku na osmičkový rok 1968 nám věnovala paní učitelka Božena Herinková 

V noci 21. srpna 1968 nás vzbudil hluk tanků. Mysleli jsme, že jedou tanky na vojenské cvi-

čení, ale když můj muž přišel k oknu, uviděl na projíždějících tankách rudou hvězdu. Byly to 

tedy ruské tanky. Lekli jsme se, ale hned nám nedošlo, že nás obsazují a to na několik let. 

Nevítali jsme je, jak asi Rusové očekávali. Snažili se s námi vycházet. Například  našim    

zájemcům prodávali levně benzín i s kanystry. Myslím, že jeden kanystr za 20 Kč. Do řeči 

jsme se s nimi nepouštěli,  i když o to stáli. Ale když přišli k nám na dvůr a prosili o vodu, tu 

jsme jim dovolili natočit, přestože  jsme si to rozmýšleli. Někdy jsme se s nimi setkali 

v obchodě s textilem, kde kupovali zboží pro členy svých rodin. Blížily se podzimní práce, 

sklizeň chmele. Do té se zapojili i pracovníci ve školství. V naší vesnici k nějakým inciden-

tům s Rusy nedošlo, tak jako ve velkých městech. Šířily se různé říkanky: „Sedí Rusák na 

tanku, páchne na sto honů, někde sehnal toaleťák a tak píše domů:  Mysleli jsme, jak nás 

budou vítat chlebem, solí, ale oni na nás  plivaj a hrozí nám holí.“ 

Jméno kandidáta Počet hlasů  Počet odevzdaných 

hlasů v %  

Miloš Zeman 251 63,22 % 

Jiří Drahoš  146 36,78 % 

    

    

    

    

    

    

    



 

 

Kolešovičtí rodáci  

Další část životopisu pana Eise, který pro nás překládá 

starou kroniku psanou švabachem  - životopis připravi-

la Mgr. Jana Štillerová.  

Válka a poválečná doba (do května 1945) 

     Jako malí jsme neměli žádnou představu o válce a 
míru, proto pro nás bylo všechno napínavé a vzrušující.  
     Když se dnes ohlédnu zpět, tak pro nás začala válka 
už v březnu 1938, když do Kolešovic vpochodovala 
německá armáda. Už ale nevím, jestli vůbec panovalo 
velké a opravdové nadšení.   
     Když v září 1939 začala opravdová válka, měli jsme 
pocit, že je všechno strašně daleko a jen rádio a 
týdeník v kině nám ji připomínal. Slýchali jsme hodně o 
hrdinských činech a vítězství a vnímali hojnou propa-
gandu. To se ale naráz změnilo, když došlo na první 
zprávy o mrtvých a ztrátách, které však úřadně skoro 
neexistovaly, a rodiny postižené tímto neštěstím 
zůstaly s takovým smutkem samy.  
     Výjimkou byla moje maminka. Když můj nevlastní 
bratr Anton padl v roce 1942 v Rusku, moje maminka 
hlasitě a veřejně na válku nadávala.  
    Zprávy z fronty podávaly nejdříve velmi opatrný 
obraz a byly vždy zajímavé a napínavé, neboť se vše 
odehrávalo daleko a částečně zněly i dobrodružně.  
     Když pak v průběhu let přišli do vsi váleční zajatci, 
kteří museli nuceně pracovat v zemědělství, rychle 
jsme si na ně zvykli a přišlo nám normální, že tu s námi 
žijí.  
     Ale stále častěji přicházely rodiny z vybom-
bardovaných německých velkoměst a vyprávěly o nále-
tech a o životě v ochranných sklepích. Také jsme stále 
častěji denně viděli a slyšeli letadla spojeneckých jed-
notek, když letěla na cíl.  
     Když narukovali moji bratři Emil a Josef, moji 
rodinu to ještě nijak neznepokojilo a nikdo neměl 
strach z toho, co se může stát. Vše se změnilo v roce 
1945, když byl bratr Josef na den svých 18. narozenin 
těžce zraněn a přišel o levou nohu. Naštěstí ho 
zachránili a odvezli do lazaretu. Tím pro něj válka 
skončila.  
     V únoru 1945 jednou v noci bylo nebe celé červené 
a druhý den jsme se dozvěděli, že Drážďany byly bom-
bardovány a totálně zničeny. Ve stejné době 
přicházely první průvody běženců z Východu a vyp-
rávěly o hrůze bojů a útěku.  
     Teď konečně všichni pochopili, že je válka pro-
hraná.  
    Přímé kontakty s válečnými událostmi Kolešovice 
neměly, tedy kromě příležitostných útoků nízkoletících 
letadel na odstavené vlaky a zřícení americké stíhačky 
u Pšovlk. Pilot vyskočil padákem a byl dopaden.   
     Definitivně nás dostaly válečné události začátkem 
května 1945, když se jednoho dne dva sovětští vojáci 
ve stylu kozáků na koních hnali přes vesnici a násle-
dovaly je motorizované skupiny s tanky, které se zde 
na nějaký čas usídlily. Také my sami jsme měli doma 
krátce ubytované vojsko, které nás ale nijak neohro-
žovalo a za několik dní nás opustilo.  
     Okamžitě nastoupila česká správa, kterou tvořili 
lidé, kteří většinou přišli odjinud a kteří rozhodli, co    
s námi, asi 1000 Němci, bude.  
     Museli jsme se nejdříve zaregistrovat a začít nosit 
bílé pásky. Všechny přístroje jako rádio, telefon, foto-
aparát nebo kolo jsme museli odevzdat. Němci čekali, 
jak to s nimi půjde dál.  

             

Konec války a odsun (v srpnu 1946) 

    Musím přiznat, že na konci války neměl nikdo z 
německých obyvatel představu, co s nimi bude, což je 
jasné, neboť jsme byli odstřiženi od všech informací a 
zpráv. To se však mělo brzy změnit.   

     Už v roce 1945 nás všechny povolali do kina, kde 
nám ukázali film o koncentračním táboře v Osvětimi. 
Chápali jsme ho jako oznámení toho, co nás čeká, a báli 
jsme se nejhoršího. Následně byli zajati první němečtí 
muži a odvezeni do Rakovníka. Po propuštění neřekli 
vůbec nic o tom, co zažili, ale viděli jsme na nich, že 
byli týráni.   
     My ostatní jsme najednou byli pro české spolu-
občany cizinci, které nikdo nezná a se kterými nikdo 
nemluví, ačkoliv jsme vedle sebe bydleli odjakživa. Mě 
relativně brzy pozvali na obecní úřad, kde mi přidělili 
budoucí pracovní místo. Moje maminka, která mě 
doprovázela a mluvila plynně česky, vysvětlila pro nás 
neznámým lidem, že ještě chodím do školy a že bych 
tam také měl zůstat. Nato nám bylo velmi rázně 
sděleno, že žijeme v Československu a že máme 
poslouchat.  
     Tak jsem musel, stejně jako moji rodiče, pracovat 
u různých (většinou českých) sedláků v zemědělství. 
Můj otec tedy nejdříve pracoval na pile. Ve svých 14 
letech jsem toho o zemědělství moc nevěděl, a tím 
pádem jsem několikrát pracoval jako nádeník na 
různých statcích a sbíral tak bohaté zkušenosti v 
práci na poli.  
     Mezitím byly povolány první skupiny Němců k 
odsunu. Transport se uskutečnil vlakem z Jesenice. 
Nejhorší na tom bylo to, že cíl cesty nikomu sdělen 
nebyl. Podle fám prý první transporty vedly do Bavors-
ka. V našich tehdejších představách byly poměry v 
Bavorsku víceméně „normální“, což se potvrdilo při 
pozdější osobní návštěvě (1947).  
     U nás, co jsme zůstali, rostla naděje, že i my bude-
me moci brzy odjet, a když se dostaneme do Bavorska, 
bude všechno v pořádku. Tak skončil rok 1945, zůstali 
jsme a pracovali jsme v zemědělství. Pozitivní na celé 
situaci bylo, že se vrátil domů můj bratr Willibald, 
který nás před koncem války opustil, a že jsme dostali 
poštu z Bavorska od mých starších bratrů.  
     Jednoho dne přišel nečekaný příkaz, že musíme 
okamžitě opustit náš dům a přestěhovat se do 
opuštěného statku. To nás samozřejmě přimělo k tomu, 
že jsme si přáli co nejdříve odjet a zanechat za sebou 
těžké poměry.  
     Moji rodiče i přes těžkosti nikdy nedali najevo, zda 
a jak těžké pro ně bylo opustit dům, na který si tak 
těžce našetřili.  
     Naposledy jsme pracovali u rodiny Dykastových (č. 
62). Co mě tenkrát překvapilo, byl fakt, že se souro-
zenci Dykastovi (Eduard a Edith) jako Němci stále 
sami starali o statek a my jsme pro ně museli pracovat! 
Eduard byl důstojnický čekatel (podporučík) a jako 
válečný invalida z armády propuštěn. Myslím si, že 
navenek byl pravomocným majitelem jeho český strýc 
Adolf Tichai („špitálník“). Kromě toho měli tehdy zase 
kontakt s židovskou rodinou v Kolešovicích.  
     Dlouho jsme si mysleli, že sourozenci Dykastovi náš 
odsun záměrně zdržovali, aby si mohli co nejdéle uch-
ovat svou lacinou pracovní sílu.  
     Začátkem srpna 1946 to konečně přišlo, 
shromáždili jsme se na náměstí před kostelem, kde 
jsme se dozvěděli, kdo z nás pojede v příštím trans-
portu. Naše jméno zaznělo.  Se svými zavazadly jsme 
odjeli z Pšovlk do Jesenice, kde jsme byli ubytovaní 



 

 

několik dní společně s jinými Němci ve sběrném 
táboře. Na tuto dobu si vzpomínám jako na dobu plnou 
napětí, neboť jsem se cítil už svobodný.  
     V den odjezdu jsme museli zvážit naše zavazadla. 
Potom jsme je položili na vozy, které táhli koně a řídili 
velmi agresivně mladí chlapci, a šli jsme na nádraží – 
my pěšky za vozy a sbírali jsme věci, které vypadly z 
vozu. Všichni kromě nás Němců se tím bavili. 
     Na nástupišti před nádražní budovou jsme museli v 
roce 1946 nastoupit do transportu do uzavřených 
nákladních vozů. 
     Až na hranici, kterou jsme přejeli v noci, jsme 
doufali, že jedeme na západ, tedy směr Bavorsko. Na 
hranici jsme nejdříve z vlaku vyhodili bílé pásky. Při 
ranním úsvitu jsme se ocitli v Plauenu ve Vogtlandu a s 
opovržením jsme se dívali na vybombardované, totálně 
zničené velkoměsto.   
     Dorazili jsme do sovětské okupační zóny.  
     Náš transport pokračoval dále, až jsme se dostali 
do uprchlického tábora v okrese Osterburg, severně 
od Magdeburku. Do té doby jsme toho z Německa moc 
neviděli, ale to, co jsme viděli, vypadalo opravdu 
strašně. Zde také zatím skončila naše cesta, která 
začala v Jesenici.  
    Při příjezdu byla nálada u některých i přes 
nejistotu, která nás obklopovala, zatím stále ještě plná 
naděje a přemýšleli jsme, co nám budoucnost připraví.  
 

Nový začátek 
     Z uprchlického tábora nás v dalších týdnech v 
malých skupinách rozdělili po celém okrese. Neměli 
jsme žádný vliv na volbu nového domova, nemělo by to 
ani smysl, protože nikdo z nás to tady neznal. Takže i 
malá skupinka kolešovických rodin byla rozprášena do 
všech koutů kraje.  
     Moje rodina  se jako jediná dostala do malé 
vesnice, která ležela 4 kilometry od okresního města 
Osterburgu a kde žili samí sedláci.  
     Nejdříve jsme neměli žádné kontakty s domorodci, 
každá skupina se držela ve vesnici stranou. Úředně 
jsme nebyli „uprchlíci“ nebo „vyhnanci“, ale 
„přesídlenci“. To pro nás znamenalo, že jsme od úřadů 
dostali malou nebo nedostali vůbec žádnou podporu a 
bylo na nás nahlíženo jako na ostatní obyvatele.   
    Určitá nejistota z naší strany vládla zpočátku také 
proti sovětské okupační armádě. Ale neznamenala pro 
nás žádné ohrožení. Na rozdíl od zkušeností z Kolešo-
vic bydleli vojáci v ohraničených kasárnách a v běžném 
životě jsme je nepotkávali. Kromě toho jsme se mezi 
Němci cítili jistěji.  
     Po krátké době zvykání si na nové okolí začala pro 
nás organizace denního života v nových, těžkých po-
dmínkách. Začali jsme také pracovat. Můj tatínek pra-
coval na malé pile, moje maminka pracovala v 
zemědělství, což bylo tehdy velmi praktické, neboť 
jsme tak měli lepší přístup k potravinám. Můj bratr 
Willibald dokončil učení tesařem a já jsem začal s 
učňovským oborem na kvalifikovaného odborníka v 
malém průmyslovém podniku. Willibald se jako tesař 
dostával často do okolních vesnic, hlavně k sedlákům. 
Což pro nás znamenalo, že jsme měli více možností – 
tedy více než ostatní – dostat nějaké další potraviny.  
     Ale když se v padesátých letech změnila politická 
situace, západní Německo se stalo prakticky  sa-
mostatné  a díky rychlé obnově hospodářství bylo opět 
vše k dostání, začali nám moji bratři, žijící v Bavorsku, 
posílat další věci, které u nás ještě nebyly a které byly 
velmi užitečné. Usnadnili nám tak běžný výměnný ob-
chod, který ve východní části Německa panoval. 

     Tímto způsobem jsme relativně dobře přežili velmi 
těžkou dobu, jen bydlení bylo tak katastrofální, když 
jsme pomyslili na to, že jsme ještě nedávno bydleli ve 
vlastním, i když malém domku.  
     Ani tentokrát si moji rodiče nestěžovali na svůj 
osud. Brzy dostali příležitost legálně změnit trvalé 
bydliště do Bavorska v západním Německu, kde žili 
jejich dva starší synové.  
Zde také měli vedle našich dalších příbuzných první 
kontakty s jinými lidmi z Kolešovic, neboť ve výcho-
dním Německu jich žilo velmi málo a i ti byli ro-
ztroušeni daleko od sebe.  
     Můj bratr a já jsme tedy zůstali sami v NDR, což 
znamenalo, že jsme se museli sami postarat nejen o 
svou profesní dráhu, ale také o svůj osobní život.  
     Po vyučení odborným pracovníkem jsem dostal 
příležitost studovat na inženýrské škole a v roce  1953 
jsem složil inženýrské zkoušky. Mezitím jsem se také 
oženil a přestěhoval jsem se ke své ženě. Profesně 
jsem pracoval jako vývojový inženýr v NDR.  
Jelikož moji rodiče i bratři žili v západním Německu, 
rozhodli jsme se také v roce 1955 s mou ženou 
přestěhovat do západního Německa. Opustil jsem tedy 
zase, tentokrát však dobrovolně, svůj momentální 
domov.  
     Rodina Eisova z Kolešovic se tedy opět spojila, i 
když dodnes všichni bydlíme relativně daleko od sebe. 
Kontakt mezi našimi rodinami je přesto dodnes velmi 
úzký. V následujících letech jsem se musel několikrát 
kvůli práci přestěhovat, což pro mě znamenalo, že 
jsem ztratil kontakt s ostatními známými z Kolešovic, 
tedy kromě své rodiny. Předpokládám, že si většina z 
nich na nový domov zvykla a založila vlastní rodinu.  
     Ve svém životě jsem žil na různých místech, různě 
dlouho, někdy sám, někdy s rodinou. Tato místa by se 
mohla v dnešní době označovat jako domov.  
     V Kolešovicích jsem měl v roce 2015 při své první 
návštěvě příležitost poznat některé dnešní obyvatele, 
kteří mě jako tehdejšího „Kolešovičáka“ velmi sympa-
tickým způsobem  a s velkou laskavostí přijali.  
     Rád vzpomínám na svůj rodný dům a na své mládí v 
Kolešovicích. I přesto jsem spokojený s průběhem a 
vývojem svého života. Otázku, co by bylo, kdybych 
mohl zůstat v Kolešovicích, jsem si nikdy nepoložil, 
neboť  ta je i dnes zodpovězena.  

 
Obzvlášť hluboký dojem ve mně zanechalo náhodné 
setkání s paní Marií Šalátovou při mé první návštěvě 
Kolešovic v roce 2015. Znám ji ještě jako Marii Kess-
lerovou a chodil 
jsem vždy kolem 
jejího rodného domu 
č. 260 (kde dodnes 
bydlí), když jsem šel 
do vsi. Také jejího 
tatínka vidím jasně 
dnes pracovat na 
zahradě.  
Společně jsme 
zavzpomínali na 
společná mladá léta. 
Samozřejmě jsme si 
měli dlouho co 
povídat!  
 

Marie Šalátová 

(rozená Kesslerová) 

a Simon Eis 



 

 

Základní škola a Mateřská škola Kolešovice  

Okresní florbalové klání  

V minulém týdnu se na školách v Rakovníku rozjely 

souboje o nejlepší okresní kolektivy ve florbale. Největší 

úspěch zaznamenala mladší děvčata, která skončila         

v okrese na překrásném druhém místě. Turnaj začal                        

losováním do skupin, naše děvčata si ve skupině B vylo-

sovala školu v Lánech, kterou porazila výrazným rozdí-

lem 7:0, v druhém utkání ve skupině jsme vyhráli duel     

s Lubnou v poměru 5:0. Následoval přímý postup do 

semifinále, v kterém naše florbalistky „ přejely „ děvčata 

z Gymnázia Rakovník 4:0. Ve finále už došlo na souboj 

s nejlepším týmem z Nového Strašecí, po prohře 0:2 se 

naše děvčata umístila na 2. místě. Strůjkyněmi tohoto 

úspěchu byly nejlepší útočnice Míša Ferštlová s rozehrá-

vající Julií Dýbovou, v obraně nastupovala Kamila Břin-

čilová s Janou Hvorečnou a střídala v útoku Helča Jaro-

šová a v obraně Lucie Krobová. Naši bránu s velkou 

úspěšností chránila Majda Laštůvková. 

  V další kategorii starších děvčat se naše družstvo umís-

tilo na pěkném 5.místě. Naši školu reprezentovala děv-

čata: Sára Mendíková, Simona Ježíková, Anděla Boršo-

vá, Nikola Hrdličková, opory ze sedmé třídy Míša Feršt-

lová s Julií Dýbovou a branku hájila Lída Nováková. 

Naši chlapci a to mladší i starší se shodně umístili na 

třetích místech ve skupině a do dalších bojů o vyšší 

umístění nezasáhli. 

      

  Mgr. Ladislav Fukárek 

 

Vánoční besídka a jarmark   

Jak už se stalo v naší škole tradicí, dne 21. prosince 2017 

se uskutečnila opět vánoční besídka spojená 

s jarmarkem. Žáci jednotlivých tříd vystoupili se svými 

pečlivě nacvičenými programy, které uváděly žákyně 9. 

ročníku Sára Mendíková a Michaela Trčková. Hosté 

mohli zhlédnout nejrůznější vánoční scénky, poslech-

nout si recitaci básní i zpěv vánočních písní. Velkou 

pochvalu tedy určitě zaslouží všichni žáci, kteří měli 

odvahu a chuť vystupovat, stejně jako jejich pedagogové 

za svou trpělivost při přípravě a nácviku. Po zdařilých 

                   

vystoupeních, která měla velký úspěch, následoval netr-

pělivě očekávaný prodej nejrůznějších převážně vánoč-

ních výrobků, které potěšily nejen oko, ale i mlsný jazý-

ček. Výrobky prodávali žáci ve svých stáncích za pomo-

ci svých vyučujících. Děkujeme všem žákům, rodičům a 

přátelům školy za hojnou účast a přejeme všem příjemně 

strávené Vánoce a požehnaný nový rok  2018 prožitý ve 

zdraví, klidu a spokojenosti. 

      

 Za ZŠ a MŠ Kolešovice Mgr. Eva Chalupová 

English Travelling  

Dne 4. 12. 2017 se konal na ISŠ Jirkov            

v Rakovníku již 5. ročník netradiční anglic-

ké soutěže "English Travelling". Tématem 

letošního ročníku byla historie Velké Britá-

nie a komiksy. Žáci 9. třídy naší školy - 

Zdeněk Růžička, Sára Mendíková a Va-

nessa Březinová se z celkového počtu pat-

nácti soutěžících týmů složených ze žáků 

dvanácti základních škol z Rakovníka          

i okolí, umístili na krásném 5. místě. 

  Mgr. Iva Blažková 

DÍKY RODIČŮM  

společnost AMAZON nominovala naši školu mezi pět základních škol, které díky výběru zaměst-

nanců mohly získat speciální čtenářský koutek „Kindlotéku“. Naše škola patřila mezi šťastlivce a 

Kindlotéka bude v naší škole společností AMAZON instalována. Společnost zdarma  poskytne 500 

kusů e-knih a navíc dodá škole také 100 tištěných knih dle výběru učitelů. 

Děkujeme všem, kteří pro naši školu hlasovali. 



 

 

Sbor dobrovolných hasičů Kolešovice informuje ... 

Odpovědi na 30 nejčastějších otázek hasičům – II. 
část 
Přinášíme vám odpovědi na nejčastější otázky, se 
kterými se setkávají jak profesionální, tak dobrovolní 
hasiči. Materiál zpracovalo Generální ředitelství 
Hasičského záchranného sboru České republiky. 
 
11. Kam požární hlásič v domě nebo bytě umístit?   
Vždy záleží na typu hlásiče požáru. Pokyny pro jeho 
umístění by měly být stanoveny v návodu výrobce. Běž-
ný hlásič požáru je nejvhodnější umístit doprostřed hlí-
dané místnosti pod strop (teplý kouř stoupá vzhůru). 
Vyhláška č. 23/2008 Sb., o technickým podmínkách 
požární ochrany staveb, ve znění vyhlášky č. 268/2011 
Sb., upravuje, ve  
kterých místech minimálně musí být hlásiče požáru 
umístěny. Optimálním řešením je vybavit hlásičem kaž-
dou obytnou místnost včetně centrální části domácnosti 
(např. chodbu). Dále pak tam, kde lze předpokládat 
vzhledem k přítomnosti hořlavých látek možnost vzniku 
požáru (např. garáž, dílna).  
12. Bude hlásič reagovat i na kouř z cigaret? 
Certifikované a běžně používané hlásiče nereagují na 
cigaretový kouř, mohou však reagovat na zplodiny při-
pálených jídel při vaření (především levnější přístroje). 
13. Jak poznám, že má hlásič vybitou baterii? 
Běžný hlásič požáru v případě vybité baterie sám upo-
zorní uživatele akustickým signálem (popř. blikající kon-
trolkou), že baterii je třeba vyměnit. Životnost baterie 
ovlivňuje typ hlásiče požáru a množství funkcí, kterými 
hlásič požáru disponuje. Obvykle je nutné baterii měnit 
jednou za rok.  
14. Předá požární hlásič signál hasičům nebo jim mu-
sím zavolat sám?  
Zařízení, která se běžně používají v domácnostech, nej-
sou obvykle přímo napojené na hasiče. Jedná se o zaříze-
ní, která po detekci kouře svým silným akustickým sig-
nálem upozorní obyvatele domu na případné nebezpečí. 
Při vzniku požáru je tedy nutné zavolat na tísňovou linku 
150 nebo 112. Volejte i v případě, kdy se Vám podaří 
požár uhasit (povinnost ze zákona). Někteří výrobci na-
bízí možnost drátového i bezdrátového propojení jednot-
livých hlásičů s tím, že v případě výstražné reakce jed-
noho hlásiče, jsou zapnuty i hlásiče ostatní (např. čidlo 
reagující na kouř v garáži spustí hlásič u vás v ložnici). 
Nejnákladnější variantou (pravidelný měsíční poplatek 
5000 Kč dle kraje), kterou využívají především veřejné 
instituce a komerční objekty je zřízení tzv. elektrické 
požární signalizace (EPS), kdy v případě spuštění hlásiče 
dojde prostřednictvím zařízení dálkového přenosu signá-
lů k automatickému předání informace Hasičskému zá-
chrannému sboru, který následně na místo vyšle jednot-
ku požární ochrany. 
15. Kolik požární hlásič stojí a kde se dá pořídit? 
Nákup hlásiče doporučujeme realizovat u specializova-
ného prodejce, dobrým zdrojem informací o prodejcích 
je např. internet. Cena hlásičů začíná  na částce 200 Kč, 
čím kvalitnější zařízení, tím je přirozeně vyšší i cena. 
Doporučujeme nákup kvalitních hlásičů požáru, u kte-
rých je větší pravděpodobnost, že nebude docházet k tzv. 
planým poplachům.  Výrobek dle normy ČSN EN 14 
604 nebo hlásič požáru podle české technické normy 
ČSN EN 54 „Elektrická požární signalizace“ Nákup 
výše zmíněných výrobků doporučujeme u specializova-
ných prodejců. 
        

16. Kde najdu vhodného kominíka? 
Seznam kominíků a seznam revizních techniků bývá 
často k dispozici na místně příslušném obecním úřadě. 
Dále jejich seznam můžete nalézt ve Zlatých stránkách 
nebo na internetu, např. na webových stránkách Spole-
čenstva kominíků ČR na adrese www.skcr.cz 
Doporučujeme využívat služeb kominíků, kteří jsou re-
gistrovanými členy Společenstva kominíků ČR (členové 
jsou vybaveni průkazy, ve kterých kromě jména, adresy 
a fotografie je uvedeno, zda majitel průkazu je revizním 
technikem). Takto se vyvarujete situaci, kdy kontrolu 
provede falešný (nekvalifikovaný) kominík a kontrola by 
byla v takovém případě neplatná.  
O provedených pracích (kontrola, čištění, revize) je vám 
kominík povinen vystavit doklad např. zprávu o prove-
dení kontroly/čištění/revizi. Tato zpráva musí obsahovat 
náležitosti stanovené v NV č. 91/2010 Sb., o podmín-
kách požární bezpečnosti při provozu komínů, kouřovo-
dů a spotřebičů paliv.   
17. Co mám udělat, když měním typ topidla (většinou 
z tuhých paliv na plyn apod.)?  
V případě, že uvažujete o změně druhu paliva připojené-
ho spotřebiče paliv, popř. o výměně nebo nové instalaci 
spotřebiče paliv (topidlo), je nutné provést revizi            
spalinové cesty. Revizi spalinové cesty provádí odborně        
způsobilá osoba, která je držitelem živnostenského 
oprávnění v oboru kominictví, a která je zároveň reviz-
ním      technikem komínů, specialistou bezpečnosti prá-
ce – revizním technikem komínových systémů nebo    
revizním technikem spalinových cest. 
Revizi spalinových cest je dále nutné provést vždy: 
- před uvedením spalinové cesty do provozu nebo každé 
stavební úpravě komína,  
- po komínovém požáru 
- při vzniku trhlin ve spalinové cestě, jakož i při vzniku 
podezření na výskyt trhlin ve spalinové cestě                      
18. Jak často se musím doma čistit komín? 
Lhůty čištění závisí na výkonu připojeného spotřebiče 
(do 50 kW a nad 50 kW), druhu paliva (pevné, kapalné a 
plynné), a zda se jedná o celoroční nebo sezónní provoz 
(provoz po dobu nepřesahující v součtu max. 6 měsí-
ců).  Lhůty kontrol a čištění spalinové cesty a spotřebičů 
paliv udává tabulka v Příloze 1 nařízení vlády č. 91/2010 
Sb., o podmínkách požární bezpečnosti při provozu ko-
mínů a kouřovodů. Pro názornost uvádíme nejčastější 
případ z praxe: Komín, do kterého je napojen kotel na 
pevná paliva s výkonem do 50 kW a celoročním provo-
zem, se musí podrobit čištění spalinové cesty nejméně 
třikrát do roka, kontrole spalinové cesty jedenkrát do 
roka a vyčištění samotného topidla musí být provedeno 
nejméně dvakrát za rok (vyčištění topidla na pevná pali-
va může provést i sám majitel svépomocí dle návodu 
výrobce).                      
19. Kvůli čemu nejčastěji hoří v domácnostech? 
Ze statistik jasně vyplývá, že nejčastější příčinou požárů 
v domácnostech je lidská nedbalost (např. nedbalost při 
vaření, kouření, nesprávná obsluha topidla, nevhodné 
palivo, zanedbání čištění komínu, používání otevřeného 
ohně, zanedbání bezpečnostních předpisů apod.).  
Další nejčastější příčinou vzniku požáru jsou tzv. tech-
nické závady (nesprávná instalace,, nesprávná údržba, 
vada materiálu, opotřebení), dále pak úmyslná zapálení, 
závady komínů a topidel (např. nevhodná konstrukce 
komínu, jiskry z komína, spáry v komíně, technická zá-
vada topidla, nesprávná instalace topidla, špatný stav 
kouřovodu). 

http://www.skcr.cz/


 

 

Stalo se v Domově ... 

Adventní a vánoční akce v Domově Kolešovice 

Adventní a vánoční čas v našem Domově byl letošní 

rok ve znamení samých překvapení. Kromě pravidel-

ných činností jako je pečení, adventní a vánoční tvo-

ření jsme uspořádali „vánoční zabijačkové hody“, 

Mikulášské a vánoční Bingo o hodnotné ceny či se-

tkání s povídáním u svařeného vína. Potěšily nás děti 

z MŠ v Lukách a ze ZŠ Kolešovice se svým vánoč-

ním programem. Vystoupení měly nádherná a příjem-

ně nás naladily na nadcházející svátky. Kdo chtěl, 

mohl se zúčastnit i duchovního setkání a společně 

jsme pak vzpomínali při vánočním setkání. 

V aktivizační místnosti nechyběly ani koledy. Plná 

překvapení byla hlavně odpolední akce „Ježíškova 

vnoučata“, kterou pomáhaly zorganizovat paní Strou-

halová a paní Svítková z Místní akční skupiny      

Rakovnicko.  Klienti Domova se zde sešli s lidmi, 

kteří je chtěli obdarovat a splnit jejich přání. Dárky se 

rozdávaly jak jinak než u stromečku. Další překvape-

ní pro klienty zorganizovala společnost Tesco se 

svým „Stromem splněných přání“ a lidé, kteří  se celé 

akce zúčastnili a přinesli dary. Touto cestou děkuje-

me všem, kteří přispěli, ať už dárky, vystoupením, 

organizací či „jen dobrou náladou“ k celkové vydaře-

né atmosféře adventu a vánočního času.  

V novém roce čeká uživatele spousta dalších akcí, ať 

už Světový den radia, Den domácích mazlíčků,            

či Kloboukový ples, na který bychom vás touto ces-

tou rádi pozvali. Uskuteční se 9. února ve 13.00 na  

sále v místním kulturním domě.  Na všechny         

zúčastněné čeká bohatá tombola a doprovodný pro-

gram. Těšit se můžete na hudbu, malé občerstvení      

a také na překvapení. Přejeme všem vydařený, poho-

dový a především zdravý celý rok 2018! 

     
  Bc. Lucie Krausová Kabátová, 

       aktivizační pracovnice  



 

 

Kulturní přehled, stalo se  ...  

 První adventní neděli 3. prosince dopoledne se na sále kulturního domu trochu dříve zastavil Mikuláš se svou 

družinou, aby hodným dětem rozdal sladkosti. O zábavu se tradičně    postarali animátoři pana Ladry. Advent-

ní čas ve stejný den v podvečer vánočními koledami a říkadly zahájily děti 3. třídy základní školy  s paní uč. 

Mgr. R. Zemjankovou a s přítomnými hosty rozsvítily vánoční strom před obecním úřadem. Vánoční strom 

ozdobily děti ze školní družiny.         -  jp - 

 V sobotu 9. prosince 2017 se na sále místního kulturního domu konala tradiční Poslední leč, kterou pořádal 

Myslivecký spolek Tetřev Kolešovice. Návštěva byla obvyklá, 70 platících a 25 myslivců. Přestože na první 

pohled nebyla návštěvnost vysoká, o to rychleji se zaprášilo po lístcích do tomboly, kterých pořadatelé prodali 

1400 kusů. Lístek do tomboly stál 10,- Kč. Nejšťastnější ruku měli v rodině Petra Roubíka, neboť se jim po-

dařilo vyhrát srnu, ing. Martin Křenek ze Mšeckých Žehrovic a paní Zlatuše Lüftnerová z Hořoviček si 

z tomboly odnesli každý divoké prase. Leč končila dvě hodiny po půlnoci a po celou dobu se o pobavení pří-

tomných starala skupina Kastelán.          - bp  - 

 Ve čtvrtek 14. prosince 2017 od 18 hodin se v kulturním domě konal koncert současných i bývalých žáků  ze 

Základní umělecké školy v Rakovníku, kteří navázali na výbornou spolupráci z roku loňského a zavítali mezi 

nás opět se svým představením Dopisy Ježíškovi. Koncert trval téměř 3 hodiny, a ten kdo přišel a našel na 

zaplněném sále místo, odměnil účinkující dlouhotrvajícím potleskem. Tak jako v loňském roce bylo vstupné 

dobrovolné, které jsme použili pro občerstvení účinkujících.      - bp  - 

 První den nového roku 2018 rozzářil oblohu přesně v 17 hodin pestrobarevný ohňostroj nad fotbalovým hřiš-

těm. 

 Dne 1.1.2018 se v Kolešovicích konal první organizovaný Novoroční pochod, kterého se celkově účastnilo 24 

dospělých, 3 děti a 3 psi. Počátečním úkolem bylo najít místo srazu (novostavba rodiny Praisů), což se všem 

nakonec podařilo. Kdo měl chuť a chtěl se zahřát, pochutnal si na pohárku čaje nebo svařáku. Následovalo 

společné foto a odcházeli jsme dle plánu ve 12:00 směr Přílepy, kde čekal druhý, asi nejtěžší úkol – jak pře-

brodit bahniště s co nejmenšími ztrátami čehokoli. Poté skupinka pokračovala směr Šanov, kde se k nám při-

pojil poslední pochodující. Za chmelnicí jsme odbočili do lesa a kochali se jeho klidem, vůní a svěžestí. Pře-

běhli jsme kopec a vynořili se v Pšovlkách. Na jejich konci nás čekal poslední výšlap ke Třem křížům a pak 

hurá domů! Milým překvapením se stala nejen účast přespolních Zderazáků, kteří se právě tam odpojili, ale i 

účast Ira, s nímž si zájemci mohli procvičit svůj jazykový um. Závěrečný finiš jsme oproti původnímu plánu 

operativně poupravili (o druhou klouzačku v cihelně nikdo zájem neprojevil), ale 11 km bylo i tak pokořeno. 

Dorazili jsme přesně v 15:00 k Lillům, kde se někteří kochali betlémem a kde jsme se také rozloučili 

s pozvánkou na Novoroční ohňostroj. Všichni, i ti nejmenší, se vrátili bez úrazu, čímž byl splněn úkol nejdů-

ležitější. Velké díky za hojnou účast a za pěkný start do roku 2018!!! Dětem patří zvláštní pochvala za to, jak 

to krásně zvládly. Akce dopadla nad očekávání a proto s radostí oznamujeme, že se můžete těšit na 1.1.2019! 

          Eliška Praisová  

 



 

 

 V sobotu 20. ledna 2018 se uskutečnil Myslivecký ples, který pořádal Myslivecký spolek Tetřev Kolešovice. 

K tanci a poslechu hrála kapela Kastelán. Na bohaté tombole si členové spolku nechali, zejména pak na prv-

ních cenách, opravdu záležet:  1. cenu daňka si odnesla MUDr. Marie Jenšovská, 2. cenu koloucha šťastná 

ruka přihrála manželům Velátovým a 3. cenu divoké prase si odnesl Ivo Vařín. A i návštěvnost byla vysoká. 

Pokladnou prodeje prošlo celkem 93 platících.     - bp  - 

Kulturní nadílka ...  

☺ Český svaz chovatelů, ZO Kolešovice pořádá v sobotu 10. února 2018 ve výstavním areálu od 8 do 14 hodin 

zimní výstavu, králíků, drůbeže a holubů. 

☺ Obec Kolešovice ve spolupráci s místními vás srdečně zvou na Masopustní průvod, se kterým se 

na procházku můžete vydat v sobotu 24. února 2018 od 13 hodin za doprovodu kapely Senior 

Band a od 20 hodin je na sále Kulturního domu Kolešovice připraven Maškarní ples pro dospě-

lé. Hrají Jan Fernet & spol. 

☺ V neděli 4. března 2018 v 10 hodin připravil ČSŽ Kolešovice na sále místního kulturního domu Maškarní bál 

pro děti.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

☺ Sušárna Kolešovice z. s., ve spolupráci s dalšími spolky pro vás připravila na pátek 30. března 2018                

od 10 hodin Velikonoce na sušárně.  

  -  ukázka řemesel: výroba svíček, výroba papíru, pletení pomlázky     
 -  program pro děti:  střelba z luku a kuše, jarní hraní kuliček, společně hrkání, sraz řehtaček a hrkaček          
 (vezměte si s sebou vlastní)           
 -  ve 13 hodin je naplánován průvod řehtaček s vynášením smrtky (Moreny)     
 -  Výstava kraslic, vytvořená žáky ZŠ a MŠ Kolešovice a klientů Domova Kolešovice. Na výstavu přijímáme     
     i kraslice vyrobené doma a to ve čtvrtek 29.3.2018 od 9 do 12 hodin.    
 -  II. ročník soutěže o nejhezčího a nejchutnější beránka – příjem beránků do 10 hodin, vyhodnocení             
    a  předání cen ve 14 hodin           
 -  občerstvení a prodejní stánky na místě   

☺ Příspěvkem k letošním oslavám sedmi set let Kolešovic bude i vlastivědná publikace, která při-

blíží významné kapitoly, zlomové momenty, pamětihodnosti, osobnosti a další zajímavosti spjaté 

s dějinami naší obce. Jednotlivé kapitoly budou věnované například archeologickým nálezům 

z katastru Kolešovic, šlechtickému rodu Wallisů a jeho nejvýznamnějším představitelům, přícho-

du volyňských Čechů po druhé světové válce, působení řádových sester v místním domově dů-

chodců, pověstem atd. Vydání publikace se připravuje na konec března. Beseda s autorem publi-

kace, vlastivědným publicistou Romanem Hartlem, se uskuteční v sobotu 31. března 2018       

od 14 hodin na přísálí místního kulturního domu.  

☺ Po úspěšném novoročním pochodu se příznivci mohou těšit na pokračování přírodních pochodů: další termí-

ny jsou každá první neděle v měsíci: 4.2., 4. 3. a 1.4.2018 - vždy od 13 hodin. Pro bližší informace sledujte 

webové stránky obce a vývěsky. 

 



 

 

         V měsíci listopadu, prosinci a lednu nás opustili tito naši spoluobčané:  

  28. listopadu 2017  paní Marta B u š k o v á              

               10. prosince 2017                paní Jarmila Z á v o d s k á  

         3. ledna 2018                 paní Marie L e n o c h o v á    

                 4. ledna 2018                 pan Vojtech K u l i n a        

  24. ledna 2018                 paní Miluše  D v o ř á k o v á     

     Č e s t  j e j i c h  p a m á t c e  !  

Společenská kronika   

ŽIVOTNÍ JUBILEUM V LEDNU A ÚNORU LETOŠNÍHO ROKU OSLAVÍ  

M i l o s l a v a  O p a t o v á                

M i l a n  Č e r n o h o r s k ý    

  

K a t a r í n a  F o l b r o v á                 

M a r i e  M a t ě j k o v á           

O l d ř i c h  M a z a n e c                                   

  PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LET 

      * gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce každý rok  

VÍTÁME NOVÉ OBČÁNKY MEZI OBYVATELE NAŠÍ OBCE 

    Anna Špačková          *   7. prosince 2017  

 Alena Maturová         *  20. prosince 2017  

 Izabela  Kraj trová       *  9. ledna 2018   
                              

ANIČCE, ALENCE A IZABELCE PŘEJEME KRÁSNÝ A SPOKOJENÝ ŽIVOT.             
ŠŤASTNÝM RODIČŮM BLAHOPŘEJEME !  

tisk Kolešovické  l i s ty  vydává obec Kolešovice. Počet výtisků  120 ks.                                                                                                       

Vy davatel :   obec Kolešovice, 270 02 Kolešovice č.p. 212  – telefon: 313 582 296, IČ 00243884,  www.kolesovice.cz                                                

Evidenční číslo periodického tisku: MK ČR E 18577. Texty neprošly jazykovou úpravou.                                                                             

Adresa pro zasí lání  pří spěv ků a  inzerátů : obec@kolesovice.cz / Uzávěrka pří št ího č ís la : 21.03.2018 

P R O S I N E C     

T EP L O TY V PRO S I N CI  [ °C]  
SR Á ŽK Y V  PRO S IN C I 

[ l / m 2 ]  

rok Max. Datum Min. 
Datum 

průměr celkové Max. datum 

2016 10,5 16.12.2016 - 9,0 31.12.2016 0,54 10,0 4,0 23.12.2016 

2017 12,0 31.12.2017 - 6,0 18.12.2017 1,42 23,5 8,0 28.12.2017 

L I S T O P A D    

T EP L O TY V L I S TOP AD U  [ ° C]  
SR Á ŽK Y V L I S TOP A DU 

[ l / m 2 ]  

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum 

2016 13,5 17.11.2016 - 8,0 29.11.2016 2,93 27,0 8,0 21.11.2016 

2017 13,5 02.11.2017 - 2,0 30.11.2017 4,18 47,0 10,0 13.11.2017 

Počasí v obci. Jak bylo …?  

http://www.kolesovice.cz/
mailto:obec@kolesovice.cz

